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رئیس مجلس شورای اسلامی ضمن تأکید بر اینکه 
صدا و سیما اگر فرزند زمانه خویش باشد می تواند 
در مهار نظام بروکراسی سرکش و حل مشکلات 
کشور نقش موثری ایفا کند، گفت: در اداره کشور و 
حل مشکلات مردم هر راه دیگری جز الگوی دفاع 

مقدس برویم، بی راهه رفتن است.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
اسلامی در مراسم تودیع و معارفه رئیس جدید سازمان صدا و 
سیمای جمهوری اسلامی ضمن تقدیر و تشکر از علی عسگری 
رئیس سابق این سازمان گفت: از دوست صمیمی و عزیز خودم 
علی عسگری که بیش از سه دهه سابقه رفاقت داریم، به جهت 
خدمت در این سازمان تشکر می کنم و امیدوارم این موضوع 

باعث عزت دنیوی و اجر اخروی برای وی باشد.
وی همچنین ضمن آرزوی موفقیت و خیر مقدم برای جبلی 
رئیس جدید سازمان صدا و سیما اظهار کرد: برای برادر عزیز، 
رزمنده، همســنگر و همرزم خودم در دوران دفاع مقدس که 
توانسته از دبیری و سردبیری و سطوح مختلف در این سازمان 
خدمت کند و امروز توفیق خدمت در راس سازمان صداوسیما 
را پیدا کرده و رهبر معظم انقلاب اسلامی هم به ایشان اعتماد 
کرده اند و در شرایطی حساس، این مسئولیت خطیر را بر عهده 

این برادر متدین و کارشناس قرار داده اند، آرزوی موفقیت دارم.
رئیس قوه مقننه با بیان این که در زمانی که دین در حاشیه و در 

غربت بود و مسلمانان در دنیا عزت نداشتند، امام خمینی )ره( با 
انقلاب اسلامی، اسلام را از کنج حجره ها به میدان آورد، تصریح 
کرد: شهدا و فرهنگ خداباوری، مردم باوری و خودباوری عامل 
پیروزی انقلاب اسلامی شــد و آن قاب فاخر را از دوران دفاع 

مقدس نمایانگر کرد.
قالیباف با تأکید بر اینکه تنها الگوی موفقیت ما همان موفقیت 
پیروزی انقلاب و دوران دهه اول دفاع مقدس بوده است، گفت: 
در اداره کشور و حل مشکلات مردم هر راه دیگری جز الگوی 

دفاع مقدس برویم، بی راهه رفتن است. 
وی تصریح کرد: همه ما ســال ۶۳ را به یاد داریم، زمانی که 
طی دو روز حتی خمپاره ای نداشتیم و این موضوع را بچه های 
بخش ادوات به یاد دارند اما با کمک های شهید حسن طهرانی 
مقدم از هیچ به دنبال موشــک حرکت کردیم و اولین تست 
موشکی ما خنده دارترین تجربه ما در منطقه بود، اما امروز در 
جایی ایستاده ایم که آسمان ایران زمین و جبهه مقاومت در تحت 

امنیتی قرار دارد که از دوران دفاع مقدس الگو گرفته است.

رئیس مجلس شــورای اســلامی اضافه کرد: امروز بقای 
جمهوری اسلامی ایران و عزت آن به گونه ای است که تمام 
قدرت و هژمونی آمریکا در منطقه را به زمین زده و به شکست 
کشانده است و آنها امروز به دنبال بازتعریف خود و خروجشان 

از خاورمیانه هستند.
قالیباف تأکید کرد: باید بپذیریم آنچنان که در بقای جمهوری 
اســلامی ایران تلاش کرده ایم در اداره آن تلاش نکرده ایم، 
به تلاش خود در بقای جمهوری اســلامی از نمره ۱۰۰، ۱۰۰ 
می دهیم زیرا در این بخش رابطه بین امام و امت برقرار بود و 
سنت های الهی، خداباوری و ایمان به اینکه ما می توانیم، وجود 
داشت و لذا مردم ما آن عرصه های مهم را برای انقلاب و کشور 
رقم زدند. وی اظهار کرد: امروز بپذیریم که ما در اداره کشور برای 
حل مشکلات مسیر دفاع مقدس را تغییر داده و مسیر دیگری 
را در پیش گرفتیم بنابراین با چالش های متعددی در اداره کشور 
روبرو شده ایم.رئیس قوه مقننه با اشاره به فرموده امام راحل مبنی 
بر اینکه دو دانشگاه در کشور وجود دارد، گفت: امام خمینی )ره( 
دفاع مقدس و جنگ را دانشگاه اول و صدا و سیما را دانشگاه 
دیگر و ملی ما برشمردند و امروز دانشگاه صدا و سیما باید پا جای 
پای دانشگاه دفاع مقدس بگذارد تا ما در جنگ تحریف ها و از 

همه مهمتر جنگ اقتصادی پیروز شویم. 
قالیباف تأکید کرد: به عنوان کســی که بعــد از دوران دفاع 
مقدس تحت فشارهای سخت و سنگین عرصه های مختلف در 

کارهای اجرایی بوده ام، نقش صدا و سیما را در موفقیت و خوب 
اداره کردن کشور درک کرده ام و معتقدم این سازمان، صدای 
بلند مردم مستضعف اســت که به فرموده امام راحل کسانی 

هستند که  تا ته خط با انقلاب اسلامی می مانند.
وی با بیان این که  امروز مردم ما مظلوم ترین هســتند و هر 
کجا که می رویم آنها ایستاده اند، افزود: نقش صدا و سیما  در 
اداره کشور، مقابله با جنگ اقتصادی و مهار بوروکراسی سرکشی 
که تحت کنترل کسانی است که دل در گرو انقلاب، اهل بیت، 

فرهنگ جهاد، شهادت و قرآنی ندارند، نقشی بی بدیل است. 
رئیس مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: امیدواریم صدا و 
سیما در این جنگ نابرابر با همان فرهنگ دفاع مقدس و ریاست 
شخصی که از پایین ترین سطح به بالاترین سطح آن رسیده با 
اخلاص، مجاهدت، تلاش و همکاری نشان دهد که فرهنگ 
دفاع مقدس تنها فرهنگ رهایی بخش برای عزت، استقلال و 
دنیا و آخرت ماست؛ صدا و سیمای جمهوری اسلامی می تواند 
این نقش را به درســتی ایفا کند اما با این نگاه که فرزند زمانه 
خویش باشد.قالیباف با بیان که باید کنار هم و دست در دست 
یکدیگر بتوانیم دین خود را به امام و شهدا ادا کرده تا در فردای 
قیامت شرمنده آنها نشویم، تصریح کرد: ما محکوم به موفقیت 
هستیم و مردم از ما عدم موفقیت و اداره غلط کشور را نمی پذیرند 
و ضرورت دارد با همدلی و هماهنگی و ایجاد هم افزایی در اداره 

کشور موفق شویم و مردم نیز ثمره این هم افزایی را ببینند.

قالیباف:مردمازماادارهغلطکشوررانمیپذیرند معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد اعلام کرد؛
 تکمیل و به روزرسانی شناسنامه هویتی
 بیش از  ۱۳۰ هزار شناسه ملی موقوفات

معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک کشور اعلام کرد که طی اقدام 
مســتمر اداره کل پایگاه اطلاعات اشخاص حقوقی سازمان ثبت اسناد و 
سازمان اوقاف و امور خیریه در شش ماهه اول سال جاری، سوابق و اقلام 
اطلاعاتی بیش از ۱۳۰ هزار شناسه ملی اشخاص حقوقی حوزه اوقاف شامل 

نام شخص حقوقی، آدرس اقامتگاه قانونی و سایر اقلام به روزرسانی شد.
به گزارش ایلنا، معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک کشور و نماینده سازمان در هیأت 
موضوع ماده ۹ آئین نامه پایگاه اطلاعات اشخاص حقوقی به عنوان پایگاه مرجع احراز هویت 
استنادپذیر این اشخاص در کشور با اعلام این خبر گفت: با توجه به نقش آدرس اقامتگاه قانونی 
اشخاص حقوقی در تضمین حقوق افراد و در راستای برنامه های معاونت امور اسناد به خصوص 
هوشمندسازی فرآیندها، با اولویت بندی تمامی دستگاه های دارای صفحات اختصاصی در این 
پایگاه، ضمن اصلاح و بازبینی سوابق موجود در صفحه اختصاصی سازمان اوقاف و امور خیریه 
به منظور جلوگیری از ثبت اطلاعات ناقص، دو سرویس الکترونیک تمام خودکار نیز با تلاش 

حوزه فناوری سازمان ثبت طراحی و در تقارن با هفته اوقاف عملیاتی گردید.
اقبال با بیان این که اجرای این مهم، نقش به سزایی در ارتقای صحت و تسهیل در ارائه خدمات 
حاکمیتی حوزه اشخاص حقوقی در اداره کل پایگاه اطلاعات اشخاص حقوقی کشور دارد، ابراز 
امیدواری کرد با همکاری مؤثر معاونت توسعه فناوری و خدمات الکترونیک ثبتی سازمان ثبت، 
تا پایان سال جاری نیز ضمن راه اندازی سامانه های مؤسسات و نهادهای عمومی غیردولتی و 
نهادهای حرفه ای و حاکمیتی در پایگاه اطلاعات اشخاص حقوقی، بخش قابل ملاحظه ای از 
شناسنامه های هویتی اشخاص حقوقی سنواتی به روزرسانی و اقلام آن ها بر اساس مصوبات 

هیأت ماده ۹ تکمیل و اصلاح گردد.

بورس در روزهای آینده چه می شود؟  
اکثر کارسناسان بازار سرمایه در پیش بینی هفتگی بازار سرمایه روند بورس 
را مثبت ارزیابی کردند و لیدر بازار را پتروشیمی ها و پالایشگاهی ها معرفی 
کردند. اما امروز نه تنها این دو گروه مثبت نشدند بلکه شاخص کل هم با افت 

همراه شد. حالا تحرکات بازار سرمایه مثبت می شود؟
به گزارش تجارت نیوز، بازار سرمایه امروز بر خلاف هفته گذشته با افت شاخص کل بورس 
همراه شد و با ۲۲ هزار واحد منفی در پایان معاملات در کانال یک میلیون و  ۴۶۵ هزار واحد 
قرار گرفت.اکثر کارشناسان بازار در پیش بینی هفتگی بازار سرمایه روند بورس را مثبت ارزیابی 
کردند و لیدر بازار را پتروشیمی ها و پالایشگاهی ها معرفی کردند. اما امروز نه تنها این دو گروه 

مثبت نشدند بلکه شاخص کل هم با افت همراه شد.
دلیل ریزش بازار دیروز را از رســول رحیم نیا، کارشــناس بازار سرمایه پرسیده شد و او به 
تجارت نیوز در این باره گفت: دلیل افت شاخص کل بورس امروز ، مصاحیه رئیس جدید بانک 
مرکزی بود که از کنتررل نرخ ارز و تورم خبر داد و این موضوع گمانه های افزایش نرخ بهره را 
در نظام بانکی کشور بیشتر کرده است.این کارشناس بازار در بخش دیگری گفت: هفته گذشته 
با وجود آنکه روند بازار مثبت بود اما ارزش معاملات تغییری نکرد. اگر چه شرایط بنیادی بازار 
مناسب است اما مثبت های پرقدرتی را ندیدیم و در روزهای گذشته هم تحرکات بازار مثبت 
نزدیک به صفر بود.در پیش بینی بازار در روزهای آینده یوسف هاشمی، کارشناس بازار سرمایه 
گفت: به نظر می رسد در روزهای آینده تحرکات کلی بازار سرمایه مثبت باشد. زیرا متغیرهای 
اثرگذار مثل افزایش قیمت جهانی نفت،گاز، کامودیتی ها و محصولات غذایی سیگنال های 
مثبتی را به بازار داده اند.وی ادامه داد: انتظار می رود در روزهای آینده نرخ ها جهانی روند صعودی 
داشته باشند و دلار هم در محدوده ۲۸ هزار تومان به ثبات برسد. بر این اساس در روزهای آینده 
احتمالا گروه های پالایشگاهی، پتروشیمی، فلزات اساسی، بانک، محصولات غذایی و قندی از 

روند صعودی در بازار برخوردار خواهند بود.

بهروزی فر: اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی 
نیازمند آمار دقیق است

یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: قانون مالیات بر 
خانه های خالی اشکالی ندارد و در این رابطه دقت شده، اما اطلاعات دقیقی 
در این خصوص وجود ندارد که باید اطلاعات و آمار دقیقی در این راســتا 

دریافت شود.
خلیل بهروزی فر در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با اجرایی نشدن قانون مالیات بر خانه های خالی 
بیان کرد: قانون اشکالی ندارد و در این رابطه دقت شده، اما اطلاعات دقیقی در این خصوص 
وجود ندارد که باید اطلاعات و آمار دقیقی در این راستا دریافت شود.وی در ادامه تصریح کرد:  
روزنه هایی در این رابطه وجود دارد که معمولا برخی سعی می کنند از طریق آنها فرار کنند تا 
کسی متوجه نشود که چه تعداد واحد مسکونی و چه برج هایی خالی است که این اطلاعات باید 
دقیق باشد که بتوان قانون را اجرا کرد.این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
افزود:  همچنین نظارت بر قانون در صورت وجود اصلاحات دقیق و شفافیتی که باید در این 
راستا وجود داشته باشد مساله مهمی است که در این خصوص مردم می توانند کمک کنند 
و از طریق مراجعی که به آنها اعلام شده این اطلاعات دقیق را به آن مراجع انتقال دهند و 
همچنین از طریق مشاورین املاکی که با سامانه کار می کنند هم می شود این اطلاعات را 
دریافت کرد. بهروزی فر  تاکید کرد:  در صورتی که این اطلاعات کامل و دقیق شود، با نظارتی 
که دستگاه های نظارتی خصوصا مجلس انجام می دهند، مطمئنا قانون به خوبی اجرا و عملی 

خواهد شد، چون هر آنچه در قانون پیش بینی شده باید بر اساس مر قانون به آن عمل شود.

رییس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی:
 فاصله حقوق کارگران 

با هزینه های زندگی بیشتر شده است
یک مقام کارگری می گوید باید بپذیریم حقوق و دستمزدی که امروز کارگر 
و بازنشسته می گیرند جزو پایین ترین سطوح جدول دنیا است و تا زمانی 
که دستمزدها با هزینه های سبد معیشت همخوانی نداشته باشد، همچنان با 

عقب افتادگی مزدی روبه روخواهیم بود.
فتح اله بیات در گفت و گو با ایسنا با تاکید بر واقعی شدن حقوق و دستمزد کارگران اظهار کرد: 
در حال حاضر هزینه ماهانه سبد معیشت بیش از  ۱۰ میلیون تومان برآورد می شود در حالی که 
حقوق دریافتی کارگر چهار میلیون تومان است بنابر این وقتی حقوق و دستمزد با هزینه های 
سبد معیشت همخوانی ندارد در واقع با عقب افتادگی مزدی روبرو هستیم.وی با بیان اینکه در 
شــرایط موجود با وضعیت قیمتها در بازار، برخی حقوقها به ۱۰ روز نمی رسد، بر لزوم واقعی 
شدن دستمزد کارگران تاکید کرد و گفت: باید بپذیریم حقوق و دستمزدی که امروز کارگر و 
بازنشسته در این مملکت می گیرند پایین ترین سطح جدول دنیا است. اگر فاصله بین دستمزد 
چهار میلیون تومانی با هزینه ۱۰ میلیون تومانی سبد معیشت جبران شود تازه سر به سر شده 
و می توان گفت که قدرت معیشت کمی بهبود یافته است.بیات درباره مهار تورم و تاثیر آن بر 
دستمزد و زندگی خانوارهای کارگری اظهار کرد: ما می توانیم تورم را مهار کنیم و معتقدم که 
باید اساس کار دولت مهار تورم باشد ولی حتی اگر تورم مهار شود و در همین شرایط هیچ گونه 
افزایش قیمت اجناس و کالا نداشته باشیم و قیمت همه آن چیزهایی که سبد معیشت کارگران 
را تشکیل می دهد ثابت بماند باز هم حقوق کارگران از هزینه ها عقب است و باید به تناسب 
تورم به روز و واقعی شود.به گفته رییس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی، هزینه های سبد 
معیشت کارگران تنها خوراک و مواد غذایی نیست و امروز هزینه های درمان و اجاره بها و ایاب و 
ذهاب در آن سنگینی می کند لذا باید به سمت کاهش شکاف بین حداقل دستمزد و هزینه های 

معیشت برویم و عقب افتادگی مزدی کارگران را جبران کنیم.

انعام زورکی در پمپ بنزین ها نپردازید
علی رغم اینکه طبق دستورالعمل شرکت ملی پخش فراورده های نفتی پمپ 
بنزین ها در زمان شیوع ویروس کرونا موظف به انجام فرایند سوخت گیری 
خودرو در صورت تقاضای راننده هســتند اما دیده می شود که اپراتورهای 
جایگاه ها مبالغ بیشــتری را برای انجام این کار از مالکان خودرو دریافت 
می کنند که این کار طبق گفته سخنگوی شرکت ملی پخش فراورده های 

نفتی غیر قانونی بوده و افراد می توانند این موضوع را گزارش دهند.
فاطمه کاهی در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر اینکه اگر فردی تمایل داشته باشد می تواند مبلغ 
اضافه تــری را به متصدی جایگاه ها پرداخت کند، اظهار کرد: دریافت هزینه اضافه تر از مبلغ 
بنزین بدون اطلاع راننده قانونی نیست و اگر گزارش تخلفی صورت بگیرد، با جایگاه و اپراتور 
متخلف برخورد خواهد شد.وی ادامه داد: بر اساس دستورالعمل های ابلاغی شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی، اپراتورهای جایگاه ها نباید مبلغی اضافه بر مبلغ سوخت را مطالبه کنند، مگر 
اینکه خدمات دیگری را با رضایت مشتری ارائه دهند.سخنگوی شرکت ملی پخش فراورده های 
نفتی با تاکید بر اینکه افراد می توانند شکایت خود را به شماره ۰۹۶۲۷ مرکز پاسخگویی وثبت 
شــکایات شرکت ملی پخش گزارش دهند، گفت: شکایت در سریع ترین زمان ممکن مورد 
بررسی و بازبینی قرار می گیرد و حتما به این موضوعات رسیدگی می شود.به گفته کاهی، اگر 
فردی به اپراتورها اعتماد ندارد، بهتر است فرایند سوخت گیری توسط خود فرد انجام شود اما در 
مجموع هیچ اپراتوری اجازه برداشت مبلغ بیشتر از کارت افراد را ندارد و اگر شخصی متوجه این 

اقدام شود، می تواند موضوع را گزارش دهد.

اخبار کوتاه 

وزیر امور خارجه کشورمان پس از ورود به دمشق، در محل کاخ 
ریاســت جمهوری سوریه با بشار اسد رئیس جمهور این کشور 
دیدار و در خصوص گسترش روابط دوجانبه و تحولات منطقه ای و 

موضوعات بین المللی گفتگو نمود.
به گزارش ایلنا، در این ملاقات تقویت و تعمیق هر چه بیشتر مناسبات دوجانبه 
میان دو کشور مورد تاکید قرار گرفت. همچنین در خصوص تحولات افغانستان 
یمن و عراق و سوریه تبادل نظر به عمل آمد.وزیر خارجه کشورمان تماس های 
گسترده میان مقامات عالی دو کشور را نشانگر عمق روابط میان ایران و سوریه 
خواند و پیروزی های سیاسی، بین المللی و میدانی سوریه را تبریک گفت و اظهار 
داشت فضای دیپلماتیک در نشست های اخیر مجمع عمومی سازمان ملل نشانگر 
آن بود که اوضاع به نفع ســوریه تغییر کرده است.امیر عبداللهیان ضمن تشریح 
سیاست جمهوری اسلامی ایران در قبال تحولات افغانستان اظهار داشت: ما با 
همه طرف ها در افغانستان از جمله طالبان در ارتباط هستیم و آنها را دعوت به 
تشکیل دولت فراگیر می کنیم.رئیس جمهور سوریه در این ملاقات اظهار داشت: در 
مدت کمی که از دیدار قبلی ما می گذرد تحولات زیادی رخ داده است که به نفع 
همه ما بوده است. ما توانستیم انتخابات ریاست جمهوری را با موفقیت برگزار کنیم. 

خروج آمریکا از افغانستان نشان ظهور محورهای جدید و افول و زوال محور غربی 
می باشد. کشورهای منطقه و همسایه افغانستان می دانند که آمریکا مسئولیت اعمال 
و سیاست هایش در افغانستان را نمی پذیرد.وی افزود: جمهوری اسلامی ایران این 
ظرفیت را دارد و باید برای به موفقیت رسیدن تحولات افغانستان، با کشورهای 
همسایه آن و سایر کشورهای صاحب نقش وارد مذاکره شود چرا که آمریکایی ها 
می خواهند بین کشورهای همسایه افغانستان اختلاف ایجاد کنند.بشار اسد همچنین 
بیان نمود: ما در چارچوب منافع ملی سوریه با کمیته قانون اساسی تعامل می کنیم 
و نه با مداخله و تحمیل نقطه نظرات خارجی.وی در خصوص تحولات ادلب بر 
خاتمه اشغالگری و بازگشت همه مناطق تحت اشغال به آغوش سوریه تاکید کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان نیز با اشاره به عملگرا بودن دولت جدید در جمهوری 
اسلامی ایران اظهار داشت: ما یک برنامه توسعه پایدار اقتصادی را در نظر داریم 
که حتی با فرض تداوم تحریم های ظالمانه علیه ایران آن را دنبال خواهیم کرد. 
البته به زودی به مذاکرات وین باز می گردیم و موضوع راستی آزمایی و دریافت 
ضمانت های لازم برای اجرای تعهدات از سوی طرف های غربی را مد نظر داریم.

وی ادامه داد: اگر این مذاکرات به نتیجه رسید ما از آن برای تسریع در اجرای برنامه 
توسعه کشورمان بهره خواهیم گرفت ولی پیشبرد برنامه را متوقف آن نخواهیم کرد.

رئیس جمهور با اشاره به گسترش واکسیناسیون در جامعه و 
تاثیر آن بر بهبود شرایط از نظر کاهش شمار مبتلایان و جان 
باختگان گفت: این موفقیت ها به معنای نادیده گرفتن و رعایت 
نکردن شیوه نامه های بهداشتی نیست و عادی انگاری خطرناک 

است و می تواند زمینه را برای موج جدید بیماری فراهم کند.
به گزارش ایلنا، حجت الاســلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی  دیروز در 
جلسه ســتاد ملی مقابله با کرونا، تاکید کرد: رسانه های جمعی به ویژه صدا و 
سیما به اطلاع رسانی دقیق و اقناعی درباره ضرورت واکسیناسیون ادامه دهند 
 و همچنان توصیه به رعایت شــیوه نامه های بهداشتی با جدیت در دستور کار 

باشد.
رئیس جمهور از بزرگان صاحب نفــوذ و صاحب تریبون در جوامع محلی و 
استان های مختلف کشور خواست مردم را به واکسیناسیون تشویق و ترغیب 

کنند.
رئیس جمهور با اشــاره به ضرورت فعال شدن کمیسیون نظارت بر اجرای 
مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: مصوبات ستاد باید به صورت دقیق و 

کامل اجرا شود و این نظارت شرط موفقیت است.

رئیس جمهور همچنین با تبریک فرارســیدن ماه ربیع الاول، گفت: در این 
ماه شــاهد افزایش جشــن ها و مراسم شادی از ســوی مردم هستیم و لازم 
اســت از اجتماعات غیرضرور پرهیز، و یا در صورت ضرورت برگزاری مراسم، 

شیوه نامه های بهداشتی به طور کامل رعایت شود.
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی  در ادامه با تاکید بر ضرورت 
توجه علمی و پژوهشی به افکار و سخنان جدید و ایده ها و نظرات نو، و بسته 
نشدن باب پژوهش در حوزه درمان کرونا گفت: طب سنتی در زمینه مبارزه با 
بیماری ها، ایده ها و نظراتی دارد که وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

می تواند آنها را بررسی و راستی آزمایی کند.
رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه باید به تدریج به سمت بازگشایی حضوری 
مدارس حرکت کنیم، گفت: با گسترش و تکمیل واکسیناسیون شاهد آموزش 

حضوری در مدارس خواهیم بود.
وی  همچنین با تاکید بر ضرورت حضور منظم و کامل کارمندان در ادارات برای 
پاسخگویی و انجام امور مردم، گفت: طبق جدول رنگ بندی شهرها و با توجه به 
بهبود شرایط با گسترش واکسیناسیون، حضور کارکنان در ادارات به صورت کامل 

و در ساعت مقرر ضروری و لازم است.

امیرعبداللهیان در دیدار با بشار اسد: رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

 پیشبرد برنامه مان را متوقف 
مذاکرات وین نخواهیم کرد

 باید به تدریج به سمت بازگشایی 
حضوری مدارس حرکت کنیم

بازار باز در هفته دوم پاییز بیشترین رکورد بسط پول در بازارهای مالی 
را به ثبت رساند. به نظر می رسد وضعیت وخیم در بانکها همچنان ادامه 
داشته و اکنون به بیشینه خود رسیده است. نرخ بهره نیز در واکنش به 

این اتفاق رفتاری صعودی را در بازار بین بانکی پیدا کرده است.
به گزارش اقتصادنیوز، بانک مرکزی در هفته های اخیر با پول پاشی در نهادهای مالی 
سعی در کنترل رشد افسار گسیخته نرخ بهره  داشته است. در همین رابطه در هفته دوم 
پاییز پس از دو هفته توقف جذب پول از بانک ها، بی سابقه ترین بسط نقدینگی در بازار 
باز را صورت داد. به طور کلی عملیات بازار باز محلی است که از طریق آن بانک مرکزی با 
رصد وضع بانک ها به اختیار خود به بسط یا جذب نقدینگی می پردازد. این بازار از ابتدای 
پاییز سال گذشته راه اندازی شده و تاکنون ادامه داشته است. بررسی آمار و ارقام هفتگی 

این بازار نشان می دهد چند اتفاق بی سابقه در این هفته رخ داده است.
4 اتفاق بی سابقه در بازار باز

در دومین هفته پاییزی بازار باز بانک مرکزی رقمی معادل با ۱۹ هزار و ۴۰ میلیارد تومان 
پول در بانک ها بسط داد که چند نکته مهم داشت:

نخست: این بیشترین سطح بسط هفتگی پول در مقاطع هفتگی این بازار بوده است.
دوم: این رکوردزنی در حالی رخ داده که در هفته پیش مجموعا در دو عملیات ۱۱ هزار 
و ۷۸۰ میلیارد تومان و ۷ هزار میلیارد تومان پول بسط داده که مجموعا برابر با ۱۸ هزار 
و ۷۸۰ میلیارد تومان بوده است.به عبارت دیگر پیش از این رکورد بسط پول در هفته 
اول مهر ماه امسال به ثبت رسیده بوده و اکنون دو هفته متوالیست که بانک مرکزی 
در حرکت انبساطی خود در این بازار دست به رکوردزنی های سالانه زده است.  سوم: 
اتفاق مهم دیگر در این هفته ها توافق صددرصدی بانک مرکزی با اوراق پیشنهادی 
بانک هاست.هر هفته بانک ها با توجه به نیاز های خود در بازار باز اوراقی را به صورت 
پیشنهادی به بانک مرکزی عرضه می کنند. خرید این اوراق توسط بانک مرکزی به 
منزله بسط پول در بانک ها است. و در مقابل جذب پول نیز معادل با فروش این اوراق 
توسط بانک مرکزی به نهادهای مالی است.در همین رابطه داد و ستد ثبت شده در این 
بازار در دو ماه اخیر نشان می دهد در هفته هایی که معاملات بین بانک ها و نهادهای 
مالی ثبت شده است تقریبا در ۶ هفته از این مدت بانک مرکزی با ۱۰۰ درصد اوراق 

پیشنهادی بانک ها توافق کرده است.این اتفاق به این معناست که سیاست بسط پول در 
این مدت به نوعی تسلیم شدن بانک مرکزی در مقابل وضعیت بانک ها است.چهارم: 
چهارمین نکته در این هفته ها اشاره به کاهش نرخ سود در این معاملات داشته است. به 
طور کلی جذب و بسط پول در این بازار با سررسیدی میان مدت)یک هفته تا دو هفته( و 
نرخ سودی مشخص انجام می گیرد. در همین رابطه در دو هفته نخست پاییز نرخ سود 
بسط پول در بازار باز برابر با ۱۹ درصد بوده که کمترین نرخ در میان هفته های بسط 

نقدینگی این بازار  به حساب می آید.
رکوردزنی مجموع بسط پول در بازارهای مالی

باوجود تزریق بالای نقدینگی در بازار باز در دو هفته سپری شده باز هم در معاملات 
بازار بین بانکی حجم پول بالایی جابجا شد. این بازار را به علت تاریخ سررسید کوتاه 
مدت آن شبانه نیز می گویند. روال کار در بازار شبانه اینگونه است که بانکهای دارای 
مازاد به بانک های مقروض وام داده و در نهایت نرخ سود موزون این نقل و انتقالات 
مالی گویای نرخ بهره یا نرخ سود بین بانکی خواهد بود. نرخ سود سقف این معاملات در 
اختیار بانک مرکزی بوده و برابر با ۲۲ درصد می باشد.بررسی آمار و ارقام به ثبت رسیده 
در هفته منتهی به ۱۳ مهر ماه نشان می دهد  بانک مرکزی در بازار بین بانکی مجبور 
به بسط ۲۷ هزار و ۷۳۰ میلیارد تومان اعتبارات قاعده مند شده است. این رقم در میان 
آمارهای هفتگی در سطح بالایی به شمار می آید. در مجموع بسط پول در بازار باز و 
بازار بین بانکی در این هفته نشان می دهد کلا ۴۶ هزار و ۷۷۰ میلیارد تومان بوده که 
در مقایسه آمارهای هفتگی بیشترین میزان بسط پول در مجموع این دو بازار بوده است.
در نهایت در دادوســتدهای ثبت شده در بازارهای مالی هفته اخیر مشاهده می شود 
بسط بازار باز به بیشترین حد خود رسیده و نرخ سود آن در کف این هفته ها قرار دارد. 
از سویی اعتبارات قاعده مند نیز با وجود کاهش نسبت به هفته های قبل اما باز هم در 
سطح بالایی قرار گرفته است این رخداد نشان می دهد وضعیت بانکها از لحاظ کسری 
در شــرایط وخیمی بوده که در واکنش به آن بانک مرکزی به اختیار و یا به اجبار در 
بازارهای مالی اقدام به بسط پول کرده است.سطح بالای تزریق نقدینگی در این بازار 
نیز به دلیل جلوگیری از رشد نرخ بهره بین بانکی بوده که در این مدت روندی صعودی 

را اتخاذ کرده است.

بعد از آنکه در آغاز ترخیص کامیون های وارداتی، گمرک 
ایران به صاحبان کالا اعلام کرد که فورا جهت تعیین تکلیف 
و ترخیص اقدام کنند، بار دیگــر طی مکاتبه ای با اعلام 
این که موانع مربوطه رفع شده، خواسته تا برای ترخیص 
مراجعه کرده و اگر مشکلات جزئی در این رابطه وجود دارد 
آن را طی ســه روز آتی به گمرک اعلام کنند در غیر این 

صورت دیگر هیچ عذری پذیرفته نخواهد بود.
به گزارش ایسنا، طی اقدامات صورت گرفته و با دستور دادستانی از ششم 
مهر ماه امسال تعیین تکلیف و ترخیص حدود ۶۰۰۰ کامیون وارداتی در 
دستور کار قرار گرفت.از همان زمان با توجه به اینکه عمده موانع مربوطه 
رفع شده بود، گمرک ایران طی مکاتبه ای با ۱۱۰ وارد کننده به آنها اعلام 
کرد که فورا برای ترخیص اقدام کنند و در غیر این صورت مشمول مقررات 
متروکه شده و اسامی وارد کنندگانی که قصور یا تعلل کنند به مراجع ذی 
صلاح از جمله دادستانی اعلام و مراتب برای اطلاع عموم منتشر می شود.
بیش از ۱۰ روز از شروع ترخیص کامیون ها گذشته اما ظاهرا همچنان 
برخی از وارد کنندگان اقدامی برای تعیین تکلیف این کالاها انجام ندادند. 
بر این اساس معاون فنی گمرک ایران بار دیگر طی مکاتبه ای  با شرکت 
های مربوطه ضمن اعلام موانع رفع شده نسبت به ورود برای ترخیص 

تاکید کردند.
اگر مشکل دارید در ۳ روز اعلام کنید

بر این اساس اعلام شده که تمامی موانع ترخیص کامیون ها مرتفع شده 
و آنطور که وارد کنندگان اعلام کرده اند صرفا مشــکلات جزیی در این 
رابطه وجود داشته باشد، بنابراین چنانچه وارد کننده مشکلی برای ترخیص 
کامیون در گمرک دارد باید مراتب را کتبا به این سازمان ظرف سه روز آتی 
اعلام کند. در غیر این صورت بنابر عدم وجود مانع یا مشکل در ترخیص 
کامیون ها گذاشته شده و آن شرکت موظف و مکلف است حداکثر تا اول 

آبان ماه نسبت به ترخیص کامیون های موجود در گمرک اقدام کند.

ترخیص نشود، دیگر عذری قبول نیست
در این مکاتبه اعلام شــده در صورت عدم ترخیص در مهلت اعلامی 
هیچ گونه عذری پذیرفته نبوده و تشریفات فوری متروکه در خصوص 
کامیون های ترخیص نشده از هشتم آبان ماه انجام و اظهار نامه متروکه 
فورا به سازمان اموال تملیکی ارسال و نام شرکت جهت صدور هرگونه 

دستور به مراجع ذی ربط از جمله دادستانی منعکس خواهد شد.
موانعی که برداشته شد

اما از جمله اقداماتی کــه برای رفع موانع ترخیص کامیونهای وارداتی 
صورت گرفته می توان به موکول شــدن مجوز محیط زیست به بعد از 
ترخیص، تسریع در انجام صحه گذاری و ارائه خدمات به کامیون های 
وارداتی توسط نمایندگی های ارائه خدمات پس از فروش، حذف ضمانت 
نامه بانکی یا سپرده نقدی جهت صدور کد منشأ ارز، تسریع در انجام ارزیابی 
کیفی کامیون های وارداتی توسط سازمان ملی استاندارد، شفاف سازی 
ارزش و چگونگی محاســبه حقوق ورودی، تحویل دستی نامه استعلام 
مشخصات کامیون وارداتی از شــرکت نمایندگی، حذف نامه سازمان 

راهداری و حمل و نقل جاده ای برای ترخیص اشاره کرد.
ماجرای کامیون های وارداتی به مصوبه نوســازی ناوگان حمل و نقل 
عمومی برمی گردد که در همین رابطه در ســال ۱۳۹۸ و براساس ماده 
۳۰ قانون احکام دائمی برنامه های توسعه، شرایط واردات این کامیون ها 
از ســوی وزیر وقت راه و شهرســازی به گمرک اعلام می شود و بعد از 
آن ســازمان راهداری و حمل و نقل جــاده ای و وزارت صنعت، معدن و 
تجارت طی ابلاغیه هایی شرایط واردات از جمله ردیف تعرفه کامیون های 
وارداتی، نحوه واردات، کامیون های اسقاطی، مجوزهای قانونی و مقرراتی و 

همچنین تایید منشأ این کامیون ها را مشخص و ابلاغ می کنند.
اما به هر صورت ترخیص این کامیون ها عمدتا به دلیل عدم هماهنگی 
و اختلاف نظر بین دستگاه ها به تاخیر افتاد تا اینکه با ورود دادستانی موانع 

برطرف و دستگاه ها ملکف به تعیین تکلیف در یک ماه شدند.

بسط دوگانه در بازارهای مالی اولتیماتوم دوباره به صاحبان کامیون  های وارداتی

معاون وزیر راه و شهرســازی اظهار داشـــت: 
ارمنستان به دنبال ســاخت جاده ترانزیتی جدید 
از ایران تا گرجســتان اســت که برای مشارکت 
در ساخت این مســیر جدید که کشورمان را به 

گرجستان می رساند، اعلام آمادگی کرده ایم.
خیــرالله خادمی در گفت وگو با ایلنا از مذاکره با ارمنی ها برای 
احداث یک کریدور جدید خبر داد و گفت: ارمنســتان به دنبال 
ساخت جاده ترانزیتی جدید از ایران تا گرجستان است که برای 
مشارکت در ساخت این مسیر جدید که کشورمان را به گرجستان 
می رساند، اعلام آمادگی کرده ایم.وی ادامه داد: البته این کریدور 
جدید ترانزیتی جدا از ساخت مسیر جایگزین گوریس- قاپان 
است و درباره ساخت مسیر جایگزین یا همان جاده تاتو هم به 

توافقاتی رسیدیم.     
معاون وزیر راه و شهرسازی افزود: در سفری که بنا به دستور 
وزیر راه وشهرسازی از مسیر جایگزین قاپان- گوریس بین دو 
کشور آذربایجان و ارمنستان و مسیر مستقل ایران به ارمنستان 
انجام شد، با وزیر زیرساخت این کشور و معاونان مربوطه در حوزه 
احداث زیرساخت ها جلساتی فشرده و موثری برگزار کردیم و 
برای زمان بندی رفع مشــکل به وجود آمده مذاکراتی داشتیم 

خوشبختانه به تصمیمات خوبی هم رسیدیم.

خادمی گفت: در حال حاضر یک مسیر ارتباطی از مرز نوردوز 
در آذربایجان شــرقی تا مرکز کشور ایروان به طول حدود ۴۰۰ 
کیلومتر وجود دارد که این مسیر به عنوان کریدور شمال- جنوب 
به مرز گرجستان می رسد و عملا این مسیر بخشی از کریدور 
شمال- جنوب کشورمان محسوب می شود که از این مسیر از 
طریق ارمنستان و گرجستان به حوزه قفقاز و در نهایت به اروپا 

متصل می شویم.
مدیرعامل شرکت ســاخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل 
ادامــه داد: در محدوده نوردوز به ایروان که حدود ۴۰۰ کیلومتر 
است، حدود ۲۱ کیلومتر از آن مسیر با توجه به تحولات اخیر، 
جزو خاک اذربایجان به حاسب می آید که در حال حاضر کشور 
اذربایجان برای همین مسیر کوتاه برای ناوگان ایرانی عوارض 

سختگیرانه ای در نظر گرفته است .
وی با بیان اینکه آذربایجان برای همین محدوده که تنها یک 
پست وجود دارد و مسیر کوتاهی است، مانند ورود به یک کشور 
با مسیر طولانی عوارض دریافت می کند، اظهار داشت: مسافت 
عبوری برای کامیون های ایرانی برای عبور از آذربایجان کمتر 
از ۲۰ کیلومتر است. همین موضوع اخذ عوارض سختگیرانه و 
علاوه بر این موانعی هم برای عبور ناوگان ایرانی ایجاد کرده اند 
باعث شده که برای ساخت کریدور جدید و مسیر جایگزین با 

ارمنستان وارد مذاکره شویم.خادمی تاکید کرد: معتقدیم کشور 
آذربایجان عوارض بیشتری از ناوگان و مسافران ایرانی دریافت 
می کند و این موضوع تحمیل عوارض اضافه مورد اعتراض ایران 
اســت.   معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به مذاکرات انجام 
شده با طرف ارمنی گفت: درباره دو موضوع با کشور ارمنستان 
وارد مذاکره شدیم. اول اینکه باید سریعا یک مسیر جایگزینی 
ایجاد شود که دیگر از خاک آذربایجان ترددی انجام نشود و این 
موضوع برای ارمنی ها هم حایز اهمیت و خواست آنها هم است. 
بنابراین احداث مسیر جایگزین در دو واریانت موضوع مورد توافق 

بود و در برنامه کار قرار گرفته است.
وی افزود: واریانت اول عملا از قاپان به ســمت تاتو است و 
از تاتو به ســی سیان می رود. از آنجایی که شهر تاتو یک شهر 
تفریحی است، جاده ای آسفالت شده دارد اما با جاده آنتی پس از 
حدود ۲۱ کیلومتر از منطقه گوریس به این مسیر می رسیم که 
طول این جاده جایگزین، حدود ۳۰ تا ۳۵ کیلومتر و بخشی از آن 
جاده اسفالته است و مشکلی در آن محدوده وجود ندارد. بخش 
باقی مانده آن حدود ۲۰ کیلومتر بوده که ۱۰ کیلومتر آن آسفالت 
باقی مانده و تا سه هفته آینده عملیات آسفالت این محدود را به 
پایان می رسد البته باید توجه داشت که در این منطقه در آستانه 
فصل سرما، بارندگی ها آغاز شده است.مدیرعامل شرکت ساخت 

و توسعه زیربناهای حمل و نقل ادامه داد:بنابراین با تکمیل این 
جاده یک راه جایگزینی موازی جاده قبلی ایجاد خواهد شــد تا 

بدون عبور از اذربایجان به ارمنستان متصل شویم.
خادمی با بیان اینکه تا سه هفته آینده مرحله اول مسیر جایگزین 
احداث خواهد شد، گفت: مشکل اصلی، بخش گردنه های سخت 
این مســیر و واریانت جدید است که تریلی ها به سختی ازاین 
محدوده عبور می کنند. البته پس از رفتار آذربایجان بخشی از 
ترافیک خودروهای سبک و کامیون های ۶ چرخ به این مسیر 
منتقل شدند اما همانطور که گفته شد  ۱۰ کیلومتر از این مسیر 
خاکی اســت تا ســه هفته آینده عملیات آسفالت آن به پایان 

می رسد.
معاون وزیر راه وشهرســازی با اشاره به جزییات واریانت دوم 
مرحله دوم، گفت: احداث واریانت دوم از تاتو به سی سیان برای 
رفع گردنه های مذکور است که عملیات ساخت ان آغاز شده و دو 
پیمانکار در حال فعالیت در این مسیر هستند که عملیات احداث و 

تکمیل این مسیر در چند ماه آینده به پایان می رسد.
وی با تاکید بر اینکه با ســاخت این مسیر مشکل این محور 
به طور دائمی برطرف می شــود و کاملا به عنوان یک مسیر 
جایگزین کار خواهد کرد، افزود: ایران از طریق شــرکت های 
بخش خصوصی برای مشارکت در ساخت مسیر جایگزین اعلام 

آمادگی کرده است.
خادمی درباره جزییات ســاخت مسیر جدید ترانزیتی ایران- 
ارمنستان- گرجستان گفت: اما موضوع بسیار مهم که یک کار 
اساسی برای کریدور مهم ترانزیتی است برنامه ارمن  ها ایجاد 
یک کریدور جدید اســت که اساسا ارتباطی هم با مناقشه آنها 
با ارمنستان ندارد.وی گفت: برنامه ارمنستان این است که یک 
محور جدیدی از کاجاران به سی ســیان احداث کنند که طول 
محور فعلی را به نصف کاهش می دهد. ارمنی ها محور جنوبی 
ایروان به سمت مرز ایران را طراحی کردند که بخشی از مسیر 

سخت فعلی را به نصف کاهش می دهد.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل افزود: 
این مسیر تحت عنوان قطعه شماره ۴ کریدور شمال به جنوب 
ارمنی ها محسوب می  شود که هدف این است که مسیر ایران 
به سمت گرجستان را در قالب یک مسیر استاندارد داشته باشند و 

یک مسیر ترانزیتی با استانداردهای بالا ایجاد کنند.
خادمی ادامه داد: این مسیر در ۵ قطعه طراحی شده است که 
قطعه شماره ۴ در قسمت جنوبی محسوب می شود و در نزدیکی 
مرز ایران، حد فاصل سی سیان تا کاجاران واقع شده و ۶۴ کیلومتر 
طول این مسیر است که ایران برای اجرای این پروژه هم اعلام 

آمادگی کرده است.      

توافق برای ساخت کریدور ترانزیتی جدید ایران- ارمنستان- گرجستان
معاون وزیر راه و شهرسازی:

رئیس انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی با بیان 
اینکه اگر بخواهیم تولید باکیفیت داشــته باشیم 
باید ابزار و قالب های بــه روز خریداری کنیم اما 
برای واردات با قوانین ســخت گیرانه ای روبرو 
هستیم،گفت: برای حمایت از تولیدکننده داخلی باید 

سیاست یکپارچه ای اتخاذ شود.
علیرضا محمدی دانیالی در گفتگو با تسنیم، با اشاره به اینکه 
دستور اخیر رهبر معظم انقلاب در ممنوعیت واردات کالاهای 

ساخته شده لوازم خانگی کره جنوبی بسیار ارزشمند است، گفت: 
این موضوع نشان از آن دارد که تولیدکنندگان داخلی باید تا حد 
توان به تکنولوژی روز مجهز و نیاز بازار را با ارائه محصولات 

باکیفیت تامین کنند.
وی با اعلام اینکه البته ممنوعیت واردات لوازم خانگی کره ای 
فقط مشمول دو برند کره ای سامسونگ و ال جی نبوده و شامل 
سایر کالاهای لوازم خانگی کره ای است، افزود: برای حمایت 
از تولیدکننده داخلی باید سیاست یکپارچه ای را نسبت به برندها 

اتخاذ کرد تا نتیجه مثبتی بوجود آید. رئیس انجمن تولیدکنندگان 
لوازم خانگی ایران با بیان اینکه باید برای قاچاق محصولات 
لوازم خانگی که امروز یک چالش جدی به شمار می آید فکر 
اساســی صورت گیرد، تصریح کرد: امروز ۴۰ درصد بازار لوازم 
خانگی در اختیار کالاهای قاچاق اســت که این موضوع خود 
یک تنش جدی برای تولیدکنندگان داخل است.وی با اعلام 
اینکه بارها از وزیر ســابق درخواست کرده ایم فکری به حال 
کالاهای قاچاق موجود در بازار لوازم خانگی کنند، افزود:  سالانه 

۲.۵ میلیارد کالای لوازم خانگی قاچاق وارد کشــور می شود . 
آنها هیچ گونه عوارض و هزینه هایی پرداخت نمی کنند از آن 
طرف تولیدکننده داخلی باید به زحمت مواد اولیه خود را تولید و 
راهی بازار کند.رئیس انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی در ادامه 
صحبت های خود با تاکید براینکه امروز تولیدکننده داخلی گرفتار 
تحریم ها و عوارض سنگین  هستند، گفت: ریسک های بسیار 
بالا ســرمایه گذاری را در این صنعت دچار چالش کرده است 
از دولت می خواهیم برای رشد و توسعه صنعت لوازم خانگی 

تســهیلات لازم را در رفع موانع برای واردات قالب  و ماشین 
آلات فراهم کنند. ما اگر بخواهیم تولید باکیفیتی داشته باشیم 
باید ابزار و قالب های به روز خریداری کنیم اما برای واردات با 

قوانین سخت گیرانه ای روبرو هستیم.

ممنوعیت واردات لوازم خانگی کره ای فقط شامل 2 برند معروف نیست
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